
Protokół Nr XXV/2016
 z sesji Rady Gminy Barciany
 z dnia 27 października 2016 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

1. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXV sesję
Rady Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: podinspektora Marcina Piechotę – Naczelnika
Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie, Komendanta
Placówki Straży Granicznej w Barcianach w zastępstwie reprezentowanego przez porucznika Stra-
ży Granicznej – Pana Piotra Tylickiego oraz chorążego sztabowego Straży Granicznej  - Pana Ma-
riusza Staworko, starszego brygadiera mgr inż. Zbigniewa Borysa - Komendanta Powiatowego Pań-
stwowej  Straży  Pożarnej  w  Kętrzynie,  Pana  Piotra  Kimbara  –  byłego  Komendanta  Gminnego
Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej, Pana Franciszka Kopciucha -
Komendanta Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej, dyrek-
torów i kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, Sekretarza Gminy – Panią Annę Teresz-
ko, Skarbnika Gminy – Panią Iwonę Bepirszcz, członków Rady Gminy Barciany. Na podstawie li-
sty obecności stwierdziła quorum – 14 obecnych radnych. Powiedziała, że radny Piotr Drozd jest
nieobecny i nie zna przyczyny jego nieobecności. W trakcie obrad sesji Przewodniczącą Rady Gmi-
ny zarządziła 2 – pierwszą 15 minutową, a druga 10 –min. przerwę. W trakcie omawiania pkt 4 na
obrady sesji przybył Wójt Gminy Barciany – Pan Ryszard Kozyra oraz radny Piotr Drozd.
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXIV sesji z dnia 29 września br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem
protokołu.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  13
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7
dni przed sesją. Następnie dodała,  że zgodnie z  § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła,  że  na jej  ręce wpłynął wniosek Wójta  Gminy o
wprowadzenie do porządku obrad sesji jako punkt 22 Oświadczenie Rady Gminy Barciany w  spra-
wie realizacji projektu budowy ścieżek rowerowych na terenie powiatu kętrzyńskiego. Odczytała
następnie ten wniosek, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został
przyjęty 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po dokonanych zmianach:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
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2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Gminy.

4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego, w tym ochrony przeciwpożarowej w Gminie Bar-
ciany za rok 2015 oraz informacja o aktualnym stanie bezpieczeństwa – Komendant Powiatowy Po-
licji, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, Komendant Placówki Straży Granicznej.

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016, w tym o wynikach 
sprawdzianu i egzaminów w poszczególnych zespołach szkół.

9. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych Przewodniczącej Rady Gminy, Wójta Gminy oraz 
radnych.

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

11. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

12. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na reali-
zację zadania  "Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej w Barcianach – droga powiatowa Nr 
1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do zamku – I etap".

13. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realiza-
cję zadania w ramach „ Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020” - Przebudo-
wa drogi powiatowej Nr 1581 N Dzietrzychowo – Drogosze – Kiemławki Wielkie.

14. Projekt uchwały  w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na reali-
zację zadania  w ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na 
lata 2016- 2019 – Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda – 
Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie.

15. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargo-
wym. (dot. działki w Radoszach)

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargo-
wym. (dot. działki w Barcianach ul. Szkolna)

18. Projekt uchwały w sprawie:  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  Gminy 
Barciany.

19. Projekt uchwały w sprawie: metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami komunalny-
mi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania.

20. Projekt uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i zago-
spodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.

21. Projekt uchwały w sprawie: wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektro-
nicznej.

22. Oświadczenie Rady Gminy Barciany w sprawie realizacji projektu budowy ścieżek rowerowych 
na terenie powiatu kętrzyńskiego.

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

24. Wolne wnioski i informacje.

25. Wnioski mieszkańców.
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26. Sprawy różne.

27. Zakończenie obrad.

 

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna  Agnieszka  Kuczewska  zgłosiła  interpelację  w  sprawie  wycięcia  zakrzaczeń  na  drodze
gminnej  do  lasu  w  kierunku  do  Państwa  Dados.  Uzasadniła,  że  jest  tam  słaba  widoczność.
Kierowca autokaru szkolnego zwracał na to uwagę. Zwróciła się również o wycięcie drzewa, które
utrudnia widoczność, na drodze powiatowej Nr 1727N na odcinku Winda – Nowa Różanka ( obok
budynków  Państwa  Gembal).  Zgłosiła  kolejna  interpelację  w  sprawie  postawienia  znaku
ograniczenia  prędkości  na  drodze  od  szkoły  za  kościołem.  Ustawienienie  odpowiedniego
oznakowania przyczyni się do zwi8ekszenia bezpieczeństwa dzieci w drodze do i ze szkoły.

Radny Stanisław Symonowicz zgłosił interpelację dotyczącą  drogi Drogosze – Kiemławki do drogi
bartoszyckiej. Powiedział, że prowadzona jest inwestycja , ale są bardzo płytkie rowy i woda będzie
niszczyła asfalt. Następnie zgłosił interpelację w sprawie drogi Modgarby – Krzeczewo, która ma
być robiona. Zapytał, czy są w planach ujęte przejazdy kolejowe i tory. Na dwóch poziomach są
tory – I tor jadąc od Modgarb jest w ogóle odcięty od toru głównego, pozdejmowane są zwrotnice.
Jest to kłopotliwy i niewygodny przejazd. Następnie powiedział o drodze w Modgarbach od mostu
do krzyżówki jest krótki odcinek ok. 200 m. Zapytał, czy będzie w tym roku. Dodał, że środki są
zabezpieczone.   

Radny Grzegorz Całuch, w imieniu mieszkańców,  zgłosił interpelację w sprawie naprawy drogi Nr
1715N na odcinku Barciany – Gęsiki w szczególności na odcinku przy magazynach.
 
Radny Piotr Drozd  zgłosił interpelację w sprawie wycięcia 2 drzew przy drodze powiatowej 1398N
w miejscowości Silginy - 1 drzewo przy latarni, a drugie naprzeciw budynku nr 8- przy świetlicy,
zasłania sygnał radiowy.

Radny  Robert  Gastołek  zwrócił  się  z  interpelacją  w  sprawie  poprawy  drogi  do  Państwa
Kowalewskich w miejscowości Ogródki.  Wyjaśnił,  że  jest  problem z dojazdem, a karetka dość
często tam przyjeżdża. Zwrócił się także z  interpelacją w sprawie postawienia znaku ograniczenia
prędkości  w  miejscowości  Ogródki  na  drodze  Wikrowo  –  Winda.  Poprosił  także  o  naprawę
nawierzchni drogi Dębiany – Ogródki, bo została już sama glina, nie była dawno naprawiana.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –Adam Prokop powiedział, że na interpelację w sprawie drogi 
1711N otrzymał odpowiedź, że o modernizację ten drogi należy wnioskować do Zespołu ds. opra-
cowania „Planu rozwoju sieci dróg powiatowych na terenie powiatu kętrzyńskiego na lata 2015 - 
2020” . W związku z tym zgłosił interpelację w sprawie uwzględnienia następujących zadań w 
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„Planie rozwoju sieci dróg powiatowych na terenie powiatu kętrzyńskiego na lata 2015 - 2020”: re-
mont drogi powiatowej Nr 1711N Aptynty – Święty Kamień oraz dokończenie budowy chodnika w 
Aptyntach oraz  remont drogi powiatowej Nr 1713N Barciany – Mołtajny.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zgłosiła  interpelację  w
sprawie naprawy nawierzchni drogi od Skierek do miejsc. Rowy. Poinformowała, że poprzednia
interpelacja wykonana została przez ZUDZiGM. Powiedziała, że chciałaby uzyskać informacje o
harmonogramie  prac  (planie)  na  drodze,  która  jest  w  przebudowie  –  Banaski  do  Drogosz.
Mieszkańcy pytają ją o terminy. Chciałaby także sama wiedzieć, ze względu na organizację pracy
szkoły.

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas wraz z Wójtem
Gminy  –  Ryszardem  Kozyra  złożyli  podziękowania  Panu  Piotrowi  Kimbarowi  –  byłemu
Komendantowi Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej, a
Panu  Franciszkowi  Kopciuchowi  -  Komendantowi  Gminnego  Związku  Ochotniczych  Straży
Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej pogratulowali objęcia tej funkcji.

Pan Piotr Kimbar podziękował za wsparcie ze strony Wójta i Rady Gminy.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest  Ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego, w tym ochrony
przeciwpożarowej w Gminie Barciany za rok 2015 oraz informacja o aktualnym stanie bezpieczeń-
stwa. Poprosiła  w pierwszej  kolejności  podinspektora Marcina Piechotę  – Naczelnika Wydziału
Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie o przedstawienie tej in-
formacji.

Podinspektor Marcin Piechota – Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Po-
wiatowej Policji w Kętrzynie przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publiczne-
go za rok 2015 oraz informację o aktualnym stanie bezpieczeństwa ( informacja ta stanowi załącz-
nik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  podczas
sierpniowego wystąpienia Komendanta na komisji został podany termin objęcia służby w Gminie
Barciany przez drugiego dzielnicowego.  Przypomniała, że podczas wspólnego posiedzenia komisji,
w którym uczestniczył Komendant Powiatowy Policji padł termin 1 listopada. Zapytała, czy ten ter-
min został przesunięty i z jakiego powodu.  

Podinspektor Marcin Piechota – Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Po-
wiatowej Policji w Kętrzynie odpowiedział, że tak właśnie było planowane. Komendant wystąpił  z
wnioskiem już w lipcu. Dwa lub trzy dni temu przyszła odpowiedź od Komendanta Wojewódzkie-
go. Wyjaśnił, że każdy wydział Komendy Wojewódzkiej opiniował pozytywnie ich wniosek o zmia-
nę struktury organizacyjnej. Wówczas Komendant Wojewódzki miał wydać ostateczna decyzję. De-
cyzja przyszła kilka dni temu. Rozkaz ma przyjść jeszcze w październiku, takie ma zapewnienie.
Dlatego data została przesunięta na 1 grudnia. Komendant powiatowy liczył na to, że decyzja Ko-
mendanta Wojewódzkiego zostanie wydana szybciej.
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Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź
i zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i powiedział, że nie było mowy wcześniej, że to Komen-
dant Wojewódzki decyduje o przydziale policjanta, gdy zabiegano o środki na zakup samochodu dla
policji. To wprowadzanie w błąd i działanie nieetyczne. Zwrócił uwagę na problem bezdomnych
psów. Dodał, że  w Polsce psy nie żyją dziko. Podsumował, że ani jeden przypadek błąkającego się
psa nie został wykryty przez ostatnie 7 lat. Poprosił o zwrócenie na to uwagi, gdyż są to duże pie-
niądze.  Utrzymanie 1 psa w schronisku rocznie to kwota ok. 4 tys zł.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.
Poprosiła następnie  starszego brygadiera mgr inż. Zbigniewa Borysa - Komendanta Powiatowego
Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie o zabranie głosu.

Starszy brygadier mgr inż. Zbigniew Borys - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej
w Kętrzynie przedstawił ocenę bezpieczeństwa i porządku publicznego, w tym ochrony przeciwpo-
żarowej w Gminie Barciany za rok 2015 oraz informację o aktualnym stanie bezpieczeństwa ( in-
formacja ta stanowi załącznik do protokołu). Podziękował Radzie Gminy za wsparcie.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.
Poprosiła następnie  porucznika Straży Granicznej – Pana Piotra Tylickiego oraz chorążego sztabo-
wego Straży Granicznej  - Pana Mariusza Staworko o zabranie glosu.

Chorąży sztabowy Straży Granicznej  w Barcianach - Pan Mariusz Staworko przedstawił ocenę
bezpieczeństwa i porządku publicznego  w Gminie Barciany za rok 2015 oraz informację o aktual-
nym stanie bezpieczeństwa ( informacja ta stanowi załącznik do protokołu). Podziękował następnie
Wójtowi Gminy oraz kierownikom jednostek organizacyjnych za pomoc w utrzymaniu pasa gra-
nicznego.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym  punktem  obrad  jest  informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny
2015/2016, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w poszczególnych zespołach szkół. Po-
prosiła o zabranie głosu Sekretarza Gminy.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła  informację o stanie realizacji zadań oświatowych
za rok szkolny 2015/2016, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w poszczególnych zespo-
łach szkół ( informacja ta stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 9. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym puntem obrad jest informacja z analizy oświadczeń majątkowych Przewodniczącej Rady Gmi-
ny, Wójta Gminy oraz radnych.  Powiedziała, że radni mieli obowiązek złożenia oświadczeń mająt-
kowych do dnia 30 kwietnia. Jej oświadczenie oraz Pana Wójta zostało przesłane do Wojewody,
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który to  nieprawidłowości  nie  stwierdził.  Oświadczenia  radnych zostały przekazane do Urzędu
Skarbowego w Kętrzynie. U jednego z radnych pojawiła się nieścisłość w oświadczeniu, ale został
poinformowany i zobowiązany do złożenia wyjaśnień.  

Ad 10 - 11.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2016-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Powiedziała, że zwiększa się plan dochodów o kwotę 923.450,25 zł
i zwiększa się plan wydatków o kwotę 923.450,25 zł:

1. Wojewoda Warmińsko – Mazurski decyzją nr FK 282/2016 dokonał zwiększenia planu na
realizację  zadań  w  rozdziale  85213  §  2030 (zadania  własne)  Składki  na  ubezpieczenia
społeczne  osób  pobierających  zasiłki  stałe  o  kwotę  9.487,00 zł.  
W związku z tym zwiększa się plan wydatków w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w
Barcianach w rozdziale 85213 § 4130 o kwotę 9.487,00 zł.

2. Wojewoda Warmińsko – Mazurski decyzją nr FK 288/2016 dokonał zwiększenia planu na
realizację  zadań  w  rozdziale  85219  §  2030 (zadania  własne)  na  wypłatę  dodatku  dla
pracownika socjalnego realizującego pracę socjalną w środowisku o kwotę 9.594,00 zł. W
związku z tym zwiększa się plan wydatków w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w
Barcianach w rozdziale 85219 § 4010 o kwotę 9.594,00 zł.

3. Wojewoda Warmińsko – Mazurski decyzją nr FK 288/2016 dokonał zwiększenia planu na
realizację  zadań  w  rozdziale  85214  §  2030 (zadania  własne)  na  wypłatę  zasiłków
okresowych  o  kwotę  60.528,00 zł.  W związku  z  tym  zwiększa  się  plan  wydatków  w
Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcianach w rozdziale  85214 § 3110 o kwotę
60.528,00 zł.

  
4. Wojewoda  Warmińsko  –  Mazurski  decyzjami  nr  FK  282/2016  oraz  302/2016  dokonał

zwiększenia  planu  na  realizację  zadań  w  rozdziale  85212  §  2010  (zadania  zlecone)
„Świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego” o kwotę 208.730,00 zł.
W związku z tym zwiększa się plan wydatków w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w
Barcianach w rozdziale 85212 § 3110, § 4210, § 4300 o kwotę 208.730,00 zł.

5. Wojewoda Warmińsko – Mazurski decyzją nr FK 273/2016 dokonał zwiększenia planu na
realizację  zadań  w  rozdziale  80195  §  2020 „Bezpieczna  i  przyjazna  szkoła”  o  kwotę
39.319,00 zł. W związku z tym zwiększa się plan wydatków Zespole Szkół w Barcianach w
rozdziale  80195 § 4170  o kwotę  15.128,00 zł,  §  4210 o kwotę 1.243,00,  § 4300 o kwotę
22.948,00.

6. Wojewoda Warmińsko – Mazurski decyzją nr FK 283/2016 dokonał zwiększenia planu na
realizację  zadań  w  rozdziale  01095  §  2010  przeznaczone  na  zwrot  części  podatku
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego o kwotę 587.860,25 zł. W związku z tym
zwiększa się plan wydatków w rozdziale 01095 § 4430 o kwotę 576.333,58 zł,  § 4010 , §
4110, § 4120, 4210, 4300 o kwotę 11.526,67 zł.
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7. Wojewoda Warmińsko – Mazurski decyzją nr FK 284/2016 dokonał zwiększenia planu na
realizację zadań w rozdziale 75011 § 2010  przeznaczone na realizacje zadań wynikających
z ustawy Prawo o aktach  stanu cywilnego,  ustawy o  ewidencji  ludności  oraz  ustawy o
dowodach osobistych o kwotę 7.932,00 zł. W związku z tym zwiększa się plan wydatków w
rozdziale 75011 § 4010 o kwotę 7.932,00 zł.

8. Na  wniosek  p.  o.  kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Barcianach
dokonano przesunięć między rozdziałami zmniejszając plan wydatków w rozdziale 85201,
85205, 85206, 85211, 85215, 85219 o kwotę 111.826,46 zł oraz zwiększając plan wydatków
w rozdziale 85205, 85206, 85211, 85219 o kwotach 11.826,46 zł.

9. Na  wniosek  Dyrektorów  Zespołów  Szkół  w  Barcianach,  w  Drogoszach,
w  Mołtajnach,  w  Windzie  oraz  Dyrektora  Publicznego  Przedszkola  Samorządowego
dokonano przesunięć wydatków między rozdziałami 80101, 80103, 80104, 80110, 80146,
80148, 80149, 80150, 85401.

10. Na wniosek Sołectwa Krelikiejmy zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 71035 § 6050 o
kwotę  6.000,00 zł  oraz  w  rozdziale  71035  §  4300  o  kwotę  3.000,00  zł  a  zwiększa  w
rozdziale 92109 § 6050 o kwotę 9.000,00 zł.

11. Na wniosek Sołectwa Ogródki zmniejsza się plan wydatków w rozdziale  75075 § 4210 o
kwotę 400,00 zł, a zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75075 § 4300 o kwotę 400,00
zł.

12. Na wniosek Sołectwa Frączkowo zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 92195 § 4210 o
kwotę  2.000,00 zł  a  zwiększa  się  w rozdziale  92109 §  4210 „Domy i  ośrodki  kultury,
świetlice i kluby” o kwotę 2.000,00 zł

13. Na wniosek Sołectwa Solkieniki zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 92109 § 4210 o
kwotę  2.000,00 zł,  zmniejsza  się  plan  wydatków  w  rozdziale  92109  §  4270 o  kwotę
2.000,00 zł, zmniejsza się plan wydatków w rozdziale  92109 § 4300 o kwotę 1.650,03 zł,
zwiększa się plan wydatków w rozdziale 92109 § 6050 o kwotę 5.650,03 zł.

14. W związku z uchwałą Nr XIV/106/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 20 listopada 2015
roku w sprawie przystąpienia Gminy Barciany w ramach „Programu Rozwoju Obszarów
Wiejskich na lata 2014-2020” do realizacji zadania „Przebudowa drogi Powiatowej 1581N
Dzietrzychowo – Drogosze – Kiemławki Wielkie” zwiększa się plan wydatków w rozdziale
60014 § 6300 o kwotę 84.600,00 zł.

15. W związku z realizacją zadania polegającego na przebudowie nawierzchni ulicy Wiosennej
w Barcianach – droga powiatowa Nr 1721N zwiększa się plan wydatków w rozdziale 60014
§ 6300 o kwotę 33.068,00 zł .

W związku z zadaniami z pkt. 14 i 15 zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 60016 §
6050 o kwotę 117.669,00 zł w zadaniu „Przebudowa drogi gminnej Garbnik – Wilkowo
Małe”  

16. Dokonano przesunięć między rozdziałami:
zwiększa się plan wydatków  w rozdziałach:
01042 § 4300 o kwotę 2.000,00 zł
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60095 § 4010, 4110, 4120, 4280 o kwotę 72.387,00 zł
70005 § 4300 o kwotę 8.000,00 zł
75023 § 4010, 4170, 4300, 4430 o kwotę 72.413,00 zł
80113 § 4110, 4120, 4170 o kwotę 1.108,42 zł

zmniejsza się plan wydatków w rozdziałach:
60095 § 4140, 4300 o kwotę 25.800,00 zł
75023 § 4110, 4120, 4140 o kwotę 30.108,42 zł

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o  przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   7  członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  Poprosiła  Wiceprzewodniczącego Rady Gminy  –
Adama Prokopa o odczytanie treści tego projektu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy  –  Adam Prokop odczytał treści projektu uchwały w sprawie
zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2016-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
odczytanie. a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało
za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

Następnie Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2016 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
     
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2016 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
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-   7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2016 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2016 rok.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2016 r.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. i poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu  jawnym 15  radnych  głosowało  za  przyjęciem projektu  uchwały,  głosów przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
  
Ad 12.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym  punktem porządku obrad sesji jest  projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finanso-
wej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  "Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej w 
Barcianach – droga powiatowa Nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do 
Zakładu Rolnyvik  – I etap".

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – Pan Sylwester Wrona powiedział,  że
niniejsza uchwała dotyczy poprzedniej uchwały w niniejszej sprawy z 27 maja 2016r., gdzie były
zabezpieczone  środki.  Jednakże  w  wyniku  przeprowadzonego  przetargu  wynikła  konieczność
zwiększenia środków na to zadanie o 33.068,00 zł. Dodał, że udział w finansowaniu tego zadania
wspólnie ze Starostwem jest 50/50.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie 
projektu tej uchwały. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgo-
rzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania tego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  "Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej w Barcianach – 
droga powiatowa Nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do Zakładu Rol-
nyvik  – I etap".  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finan-
sowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  "Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej 
w Barcianach – droga powiatowa Nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 
do Zakładu Rolnyvik  – I etap".
 
Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy fi-
nansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  "Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosen-
nej w Barcianach – droga powiatowa Nr 1721N na odcinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 
591 do Zakładu Rolnyvik  – I etap".  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt 
uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zada-
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nia  "Przebudowa nawierzchni ulicy Wiosennej w Barcianach – droga powiatowa Nr 1721N na od-
cinku od skrzyżowania z drogą wojewódzką 591 do Zakładu Rolnyvik  – I etap", a następnie podda-
ła go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwa-
ły, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania w ramach „ Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata
2014 – 2020” - Przebudowa drogi powiatowej Nr 1581 N Dzietrzychowo – Drogosze – Kiemławki
Wielkie.   

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – Pan Sylwester Wrona omówił projekt
tej uchwały. Powiedział, że przygotowany projekt jest następstwem uchwały  z dnia 20 listopada
ub. roku w sprawie przystąpienia Gminy Barciany do realizacji tego zadania. Wówczas Rada złoży-
ła deklarację o przystąpieniu do realizacji zadania. Teraz Powiat jest już po przetargu i konieczne
jest w związku z tym zabezpieczenie środków. Dodał, że zgodnie z podpisanym porozumieniem
Gmina Barciany deklaruje udział środków własnych w dofinansowaniu tego zadania w wysokości
50/50.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie 
projektu tej uchwały. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgo-
rzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania tego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kętrzyńskiemu na realizację zadania w ramach „ Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014 – 2020” - Przebudowa drogi powiatowej Nr 1581 N Dzietrzychowo – Drogosze – Kiemławki 
Wielkie.    

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finanso-
wej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania w ramach „ Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014 – 2020” - Przebudowa drogi powiatowej Nr 1581 N Dzietrzychowo – Dro-
gosze – Kiemławki Wielkie.    
 
Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy fi-
nansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania w ramach „ Programu Rozwoju Obsza-
rów Wiejskich na lata 2014 – 2020” - Przebudowa drogi powiatowej Nr 1581 N Dzietrzychowo –
Drogosze – Kiemławki Wielkie.    

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016
rok.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie  udzielenia
pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  w  ramach  „  Programu
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020” - Przebudowa drogi powiatowej Nr 1581 N
Dzietrzychowo – Drogosze – Kiemławki Wielkie.     

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
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projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację
zadania w ramach „ Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020” - Przebudowa
drogi powiatowej Nr 1581 N Dzietrzychowo – Drogosze – Kiemławki Wielkie    i poddała go pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów
przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 14. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  w ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infra-
struktury drogowej na lata 2016- 2019 – Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga Woj. nr
592 – Jeżewo – Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki –
Kiemławki Wielkie.

  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – Pan Sylwester Wrona omówił projekt
tej uchwały. Powiedział, że jest to kolejny etap drogi – ostatni odcinek w stronę drogi bartoszyckiej.
Środki  w  budżecie  były  przewidziane,  ponieważ  deklaracja  w  tej  sprawie  została  przez  Radę
podjęta odpowiednio wcześniej. Teraz konieczne jest podpisanie umowy i stąd ta uchwała.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie 
projektu tej uchwały. W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgo-
rzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania tego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  w ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infra-
struktury drogowej na lata 2016- 2019 – Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga Woj. nr 
592 – Jeżewo – Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki –
Kiemławki Wielkie.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finan-
sowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  w ramach „ Programu rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016- 2019 – Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N 
droga Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 
592 – Podławki – Kiemławki Wielkie.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy fi-
nansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  w ramach „ Programu rozwoju gminnej i
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016- 2019 – Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N
droga Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda – Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr
592 – Podławki – Kiemławki Wielkie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie  treści  projektu  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy
finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  w  ramach  „  Programu  rozwoju
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016- 2019 – Przebudowa drogi powiatowej
nr  1584  N droga  Woj.  nr  592  –  Jeżewo –  Winda  –  Jankowice  –  Srokowo na  odcinku  droga
wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie.
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Wiceprzewodniczący  Rady Gminy –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie:
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania  w  ramach
„  Programu  rozwoju  gminnej  i  powiatowej  infrastruktury  drogowej  na  lata  2016-  2019  –
Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda – Jankowice –
Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały  w sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na
realizację zadania  w ramach „ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na
lata 2016- 2019 – Przebudowa drogi powiatowej nr 1584 N droga Woj. nr 592 – Jeżewo – Winda –
Jankowice – Srokowo na odcinku droga wojewódzka Nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie   i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 15. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości. Poprosiła o omówienie Panią Annę Giczewską – pracownika Urzędu Gminy w Bar-
cianach.

Pani Anna Giczewska – pracownik Urzędu Gminy w Barcianach omówiła projekt tej uchwały. Po-
wiedziała, że zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych – w przypadku nieuchwalenia sta-
wek obowiązują stawki z roku poprzedniego. Stawki podatku od środków transportowych  nie prze-
kraczają górnych ani dolnych stawek określonych na rok 2017 i w związku z tym Wójt zarekomen-
dował ich pozostawienie na poziomie dotychczasowym, co nie wymaga podejmowania uchwały. W
przypadku podatku od nieruchomości, zgodnie z art. 5 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych,
Rada Gminy w drodze uchwały określa stawki podatku od nieruchomości. Stawki te nie mogą być
wyższe niż górne stawki podatków i opłat lokalnych. Powiedziała, że 5 sierpnia br. zostało opubli-
kowane obwieszczenie Ministra Finansów o górnych granicach stawek. Stawki te zostały zwalory-
zowane o wskaźnik o cen towarów i usług konsumpcyjnych. Ceny te zmalały o 0,9 % w stosunku
do roku ubiegłego. W związku z tym należy zaktualizować stawki obowiązujące w naszej gminie.
Omówiła następnie poszczególne proponowane wysokości stawek podatku od nieruchomości. Po-
prosiła o wprowadzenie autopoprawki w § 1 pkt 3.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
Dodała, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Pani Anna Giczewska przedstawiła także zesta-
wienie stawek podatków w sąsiednich gminach. Stawki nie są wygórowane.  W związku z brakiem
pytań  Przewodnicząca  Rady Gminy poprosiła  o  przedstawienie  wyników opiniowania  projektu
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nie-
ruchomości.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia wysokości sta-
wek podatku od nieruchomości.   

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia wysokości
stawek podatku od nieruchomości, 1 członek wstrzymał się od głosu.
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Wice-
przewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie  
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop  odczytał projekt uchwały w sprawie   określe-
nia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

  
Ad 16.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości w trybie bezprzetargowym. (dot. działki w Radoszach)

Inspektor Cezary Łotys  omówił treść tej uchwały oraz przedstawił w wersji elektronicznej załącz-
niki graficzne obrazujące położenie działek. Powiedział,  że właściciel działki 5/10 w Radoszach
zwrócił się z prośbą o wykup działki 5/5. W związku z powyższym podzielono tę drogę tak, że ona
dochodzi do drogi, która przechodzi przez działkę gminną w kierunku działki 5/3, tam gdzie znaj-
duje się budynek dwurodzinny, z takim zamysłem, że tę część która jest w tym gospodarstwie fak-
tycznie sprzedać zainteresowanemu w trybie bezprzetargowym, a drogę urządzić tak, jak ona real-
nie dzisiaj przebiega, czyli przez działkę 5/14, która należy do Gminy Barciany. Dodał, że były pro-
wadzone rozmowy o tym z właścicielami działki 5/3 i jeden z tych właścicieli wyraził chęć kupie-
nia działki 5/14, ponieważ okazało się, że przez lata dokonał tam pewnych nasadzeń. Wyjaśnił, że
jedna z tych osób chcę kupić działkę, druga nie chce. W związku z tym nie można tego sprzedać
jednej osobie, więc prawdopodobnie będziemy to musieli sprzedać z ustanowieniem służebności
przejazdu i przechodu na rzecz obu tych rodzin z działki 5/3. Ta uchwała ma dać Wójtowi możli-
wość negocjowania z zainteresowanymi, ponieważ Wójt nie może zadecydować o sprzedaży w try-
bie bezprzetargowym. Dodał, że jeżeli Rada nie wyrazi zgody na tryb bezprzetargowy, to w dal-
szym ciągu będzie można sprzedać w trybie przetargowym.  Dodał także, że jeżeli rada wyrazi zgo-
de na tryb bezprzetargowy, to wówczas zwrócimy się do wszystkich właścicieli o pisemne zgody.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie
bezprzetargowym.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprze-
daż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt 
uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowy, a na-
stępnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem 
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu).

Ad 17. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nierucho-
mości w trybie bezprzetargowym. (dot. działki w Barcianach ul. Szkolna)

Inspektor Cezary Łotys  omówił treść tej uchwały oraz przedstawił w wersji elektronicznej załącz-
niki graficzne obrazujące położenie działek.  Powiedział, że właściciel budynku naprzeciw Urzędu
Gminy  wystąpił o kupno dwóch, malutkich działek w celu poprawy warunków zagospodarowania
swojej nieruchomości. Pozyskanie działki 219/9 umożliwi wnioskodawcy właściwe użytkowanie
garażu posadowionego na działce nr 220, zaś zakup działki 219/10 zapewni miejsce na urządzenie
wjazdu na teren posesji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie
bezprzetargowym.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprze-
daż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym, 1 członek wstrzymał się od głosu.

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt
uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowy, a na-
stępnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do
protokołu).

Ad 18. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie:  Regulaminu utrzymania czystości i
porządku na terenie  Gminy Barciany. Poprosiła o omówienie tego projektu uchwały.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że konieczność pod-
jęcia uchwał tzw. odpadowych została spowodowana zmianą ustawy z dn. 28 listopada 2014 r. o
zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw. Zacy-
tował artykuł z ustawy mówiący o tym obowiązku.  Powiedziała, że uchwały w tym zakresie utraci-
ły moc z dniem 31 lipca br. Odniosła się następnie do regulaminu, który jest w większości bez
zmian. Powiedziała o wprowadzonych zmianach. Przypomniała, że poprzedni Regulamin był zmie-
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niany dwukrotnie.  Wyjaśniła,  czego dotyczyły te zmiany.  Dodała,  że projekt tej  uchwały został
przesłany do Powiatowej Stacji Sanitarnej celem zaopiniowania.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała, czy zapisy para-
grafu 4 i paragrafu 7 ust. 1 i 2 wzajemnie się nie wykluczają.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra wyjaśnił, że regulamin był tworzony na bazie wcześniej obowiązu-
jącego regulaminu, który był pozytywnie zaopiniowany przez Nadzór Wojewody.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie:  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Barciany. Poprosiła o omówienie tego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  Regulaminu utrzymania czystości i porząd-
ku na terenie  Gminy Barciany.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie  Gminy Barciany.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  Regulaminu utrzyma-
nia czystości i porządku na terenie  Gminy Barciany.  

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt
uchwały w sprawie:  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  Gminy Barciany, a
następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw nie było, przy 1 głosie wstrzymującym  (uchwała stanowi załącz-
nik do protokołu).

Ad 19. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie: metody ustalania opłat za gospodaro-
wanie odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania. 
Poprosiła o omówienie tego projektu uchwały.

Sekretarz  Gminy –  Anna Tereszko omówiła  projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że   podjęcie  tej
uchwały jest spowodowane , tak jak w przypadku wcześniej omawianego projektu uchwały, tą samą
podstawą prawną.  Wyjaśnił,a że poza zmianą podstawy prawnej, nie zostały wprowadzone żadne
inne zmiany w odniesieniu do pierwotnej  uchwały Rady Gminy,  obowiązującej  do 31 lipca br.
Stawki pozostają bez zmian. W ramach autopoprawki poprosiła o wykreślenie paragrafu 5.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie: metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami ko-
munalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: metody ustalania opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: metody ustalania opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich 
uiszczania.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: metody ustalania opłat
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich
uiszczania.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama  Prokopa  o  odczytanie  treści  projektu  uchwały  w  sprawie:  metody  ustalania  opłat  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich
uiszczania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie: metody
ustalania  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  stawek  opłat  oraz  terminów,
częstotliwości i trybu ich uiszczania.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie: metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania   i poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu  jawnym 15  radnych  głosowało  za  przyjęciem projektu  uchwały,  głosów przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 20. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. Po-
prosiła o omówienie tego projektu uchwały.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko odpowiedziała, że tak jak w poprzednich projektach uchwał,
podjęcie niniejszej uchwały podyktowane jest zmianą ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w
gminach oraz niektórych innych ustaw. W stosunku do pierwotnej uchwały zmianie uległa podsta-
wa prawna oraz § 6 w kwestii dotyczącej zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków
niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne, co naka-
zuje wcześniej wspomniana ustawa. Poprosiła także, w ramach autopoprawki, o wykreślenie § 8
uzasadniając to tym, że uchwały ustawowo tracą moc, nie powinno się powtarzać tego w uchwale,
bo taki zapis może zakwestionować nadzór Wojewody, bo już takie rozstrzygnięcia nadzorcze się
pojawiły.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbiera-
nia i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakre-
sie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie sposobu i zakresu świad-
czenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nie-
ruchomości.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości.  

Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt
uchwały w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, a następnie poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu  jawnym  15  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów przeciw  i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 21.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie: wzoru deklaracji o wysokości opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej. Poprosiła o omówienie tego projektu uchwały.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że tak jak w poprzednich projektach uchwał, podję-
cie niniejszej uchwały podyktowane jest zmianą ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gmi-
nach oraz niektórych innych ustaw. Poprosiła także, w ramach autopoprawki, o wykreślenie § 4  
uzasadniając to tym, że uchwała ustawowo tracą moc, tak jak w poprzednio omawianej uchwale. 
Powiedziała następnie o zmianie nazewnictwa z informacji na deklarację.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie.
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie: wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komuni-
kacji elektronicznej.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 6 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wzoru deklaracji o wysokości opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środ-
ków komunikacji elektronicznej.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wzoru deklaracji o wyso-
kości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklara-
cji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wzoru deklaracji o wy-
sokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania dekla-
racji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała projekt
uchwały w sprawie: wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalny-
mi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, a
następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za przyjęciem
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do
protokołu).

Ad 22. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest oświadczenie Rady Gminy Barciany w sprawie realizacji projektu
budowy ścieżek rowerowych na terenie powiatu kętrzyńskiego.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i powiedział, że proponuje podjęcie niniejszego oświad-
czenia. Wyjaśnił, że sprawa wynikała z koncepcji Związku Gmin Barcja. W ramach RPO Urząd
Marszałkowski przeznaczył pewną pulę środków na dofinansowanie projektów. Liczą na oszczęd-
ności oraz  że pojawią się wolne środki  - dodatkowy nabór.   Dlatego też trzeba być gotowym z do-
kumentacją. Na ostatnim posiedzeniu Barcji  podjęto decyzję o ewentualnym współfinansowaniu
budowy ścieżek rowerowych.

 Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za omówie-
nie. Odczytała następnie to oświadczenie i poddała je pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(oświadczenie stanowi załącznik do protokołu).

Ad 23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Odpowiedzi na interpelacje udzielił Wójt Gminy.

Na interpelację radnej Agnieszki Kuczewskiej w sprawie drogi do lasu, Wójt Gminy  odpowiedział,
że skieruje tę interpelacje do ZUDZiGM w Barcianach. Interpelacje w sprawie wycięcie drzewa,
które utrudnia widoczność, na drodze powiatowej Nr 1727N na odcinku Winda – Nowa Różanka
Wójt Gminy powiedział, że przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych. W kwestii postawienia znaku
ograniczenia prędkości na drodze od szkoły za kościołem Wójt Gminy powiedział,  że doraźnie
zostanie skierowana sprawa do ZUDZiGM. Wyjaśnił, że sprawa ta wiąże się z budową parkingu
obok placu zabaw i będzie do projektu budżetu projektował takie zadanie.

Interpelację radnego Stanisława Symonowicza w sprawie drogi Drogosze – Kiemławki przekaże
pilnie do Starostwa.  Wyjaśnił następnie w kwestii odcinka drogi Modgarby – Krzeczewo, iż powiat
złożył deklarację o tym, że uwzględni te drogę w przyszłorocznym budżecie z dofinansowaniem
gminy 50/50. Przekaże także dl kierownika Wrony o tym, aby przyjazd kolejowy przy realizacji
tego zadania został uwzględniony w projekcie.

Na interpelacje  radnego Grzegorza  Całucha w sprawie  naprawy drogi  do miejscowości  Gęsiki,
Wójt Gminy  odpowiedział, że przekaże sprawę do Zarządu Dróg Powiatowych.

Interpelację radnego Piotra Drozda w sprawie wycięcia drzew przy drodze powiatowej Wójt Gminy
przekaże  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych.  Interpelację   w  sprawie  naprawy nawierzchni  drogi
gminnej do Państwa Kowalewskich przekaże do ZUDZiGM.

Wójt  Gminy powiedział  następnie,  że interpelację  radnego Adama Prokopa w sprawie remontu
drogi  powiatowej  Aptynty – Święty Kamień,  dokończenie budowy chodnika oraz remont drogi
Barciany – Mołtajny, przekaże do Zespołu ds. opracowania „Planu rozwoju sieci dróg powiatowych
na terenie powiatu kętrzyńskiego na lata 2015 - 2020”.  
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Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację Przewodniczącej  Rady Gminy – Wiesławy
Małgorzaty Kłaczko – Dyjas w sprawie  naprawy nawierzchni drogi od Skierek do miejsc. Rowy.
Powiedział,  że  interpelację  tę  przekaże do  ZUDZiGM. Poinformował następnie,  że w sprawie
kolejnej interpelacji  o harmonogramie prac (planie) na drodze Kiemławki Wielkie – Podławki,
wystąpi Do Starosty Kętrzyńskiego.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
interpelacje.      

Ad  24.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
zabrała głos i powiedziała, że 21 października odbyło się posiedzenie Komisji z przedstawicielem
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, który bardzo wyczerpująco odpowiadał na pytania.

Z kolei głos zabrał Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochro-
ny  Środowiska  –  Piotr  Drozd,  który   powiedział,  że  pan Janusz  Potaś  z  Regionalnej  Dyrekcji
Ochrony Środowiska omawiał problem degradacji środowiska przez bobry, które dla rolników są
szkodnikami. Przedstawił poruszane kwestie. Podsumował, że uzyskał dużą wiedzę w tej kwestii.

Członek Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony  Środowiska – Zbigniew Stanicki
poinformował, że nie brał udziału w posiedzeniu tej komisji, ponieważ w tym samym czasie uczest-
niczył w szkoleniu z psychologiem  dla Zespołu Interdyscyplinarnego.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna  Stefańska
zabrała głos i przedstawiła informacje z posiedzenia Komisji z dnia 25 października br., na którą
zaproszeni  byli  Dyrektorzy Zespołów Szkół.   Były omawiane dwa tematy:  koszty utrzymania
każdej  ze  szkół  w  gminie,  koszt  na  1  ucznia  (analiza  budżetu  szkół  na  2016r.)  oraz  analiza
wysokości  płac  pracowników  administracji  i  obsługi  w  szkołach,  przedszkolu,  dodatki
motywacyjne  i  funkcyjne  dla  nauczycieli,  pomoc  finansowa  w  doskonaleniu  zawodowym
nauczycieli. Podsumowała, że dyrektorzy byli przygotowani do dyskusji.  

 Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
we wtorek odbył się zarząd Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej
Polskiej, o którego zwołanie poprosiła Komendanta Gminnego. Powiedziała, że wcześniej wraz z
Panem Wójtem, Panem Henrykiem Sznipem z OSP Drogosze, uczestniczyła w Zjeździe Powiato-
wym Straży Pożarnych i po tym zjeździe chciała się podzielić informacjami.  Podczas zarządu wy-
pracowano kilka  spraw,  które  następnie  przekazała.  Powołany zostanie  zespół  do poszukiwania
młodych ludzi, ochotników. Zaistniałą wola zarządu współpracy ze szkołami. Poprosiła Wójta o
umożliwienie tej współpracy. Dodała, że OSP Drogosze wyposażona jest w fantomy, i tym samym
mogą przeprowadzać pokazy udzielania pierwszej pomocy.

Poprosiła Panią Sekretarz, aby przekazywano także dla niej informacje o wydarzeniach, zaprosze-
niach dla strażaków. Powiedziała następnie, że także rozmawiano o organizacji z innymi gminami
zawodów strażackich . Zwróciła się do Wójta z prośbą, aby zainicjował rozmowę z Wójtami i Bur-
mistrzami z terenu naszego Powiatu o tym, by powrócić do organizacji tych zawodów.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos i powiedział, że jeżeli inne gminy będą wyrażały chęci,
to  gmina  także  się  włączy.  Proponuje  taki  temat  poddać  na  zarządzie  powiatowym.    
Zaproponował także organizację turnusów dla młodych ludzi, aby zachęcić do pracy w OSP.    
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 Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
 
Ad 25. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 26. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.
           
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga zapytała Wójta, czy wiadomo coś w sprawie
turniejów samorządowych w piłkę siatkową?

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że jakiś czas temu był u niego Wójt Gminy Srokowo i
rozmawiali  na ten temat,  ale na ten czas nic nie  wiadomo. Jak tylko będzie coś w tej  sprawie
wiedział, to poinformuje.

Radny Piotr Drozd powiedział, że na ostatniej sesji zgłosił sprawę budowy zatoczki autobusowej w
Silginach dla radnego powiatowego Hansi Jurgena Maleckiego. W międzyczasie pojawił się na ten
temat  artykuł  w  gazecie.  Doszło  do  tego,  że  został  zaproszony  do  Starosty,  ale  był  już  po
rozmowach z panem Wójtem, który jest  przychylny temu działaniu. Wczoraj uczestniczył w sesji
Rady Powiatu i oficjalnie Wicestarosta  powiedział, że Powiat przystąpi do budowy przy wsparciu
50/50. Dzisiaj przeprowadził rozmowę telefoniczną z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych i
umówił się na spotkanie, podczas którego zostaną przedstawione wstępne koszty.  Powiedział, że
we wczorajszej  sesji  Rady Powiatu razem z nim wzięły udział  delegacje z sołectw: Solkieniki,
Silginy i Krelikiejmy. Prosił o remont drogi 1581N Krelikiejmy – Kolwiny, ze względu na przejazd
tą droga autokarów szkolnych,  drogi  Solkieniki  – Garbno, wspomniał  też o drodze Barciany –
Mołtajny – Święty Kamień, która jest jedną z ważniejszych dróg.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odniósł się, że Powiat realizuje swoje zadania, ale cały czas przy
wsparciu Gminy.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch odniósł się i powiedział, ze przy
oddaniu odcinka drogi w Suchawie  Starosta złożył ustną deklarację o dokończeniu przebudowy
drogi do świetlicy ( odcinek 200 m).

 Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała z kolei, że na
świetlicy w Mołtajnach był obchodzony Dzień Seniora. Nie spodziewała się tak ogromnych wrażeń.
Była  bardzo  duża  frekwencja  seniorów.  Konsekwencja  tego  spotkania  są  andrzejki.  
Odniosła  się  także  do  zorganizowanego  Turnieju  Kobiet  w  Piłkę  Nożną,  o  którym  słyszała
pozytywne  opinie,  a  nawet  że  to  był  „hit  sezonu”.  Prosiła  przekazać  Pani  Dyrektor  GOK-u
podziękowania za świetne pomysły i profesjonalną organizację.
      
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 27. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
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porządku  obrad  XXV  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  17.10,  dziękując
wszystkim za udział.

             Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
Protokolant:
Emilia Żelichowska
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